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 אחת ולתמיד: למה לגואל הדם מותר להרוג אדם שהרג בשגגה?

)בדרך כלל זה  ננצל את ההזדמנות שכעת בדף היומי הסוגיה הייתה סביב רוצח נפש בשגגה וערי מקלט וגואל הדם וכו'...  

ואני רוצה אחת ולתמיד לשאול את הקוראים     בפרשת מסעי או בפרשת שופטים שאז כולם עסוקים או בסוף זמן קיץ או בתחילת זמן אלול(  
הנלבבים: האם יש לכם איזה פשט וקצה חוט להסביר לי מה פשר המושג הכ"כ מסתורי שנקרא 'גואל הדם'? או יותר  

  מה אני מתכוין?? נכון: איך המושג 'גואל הדם' מסתדר עם ההשקפה התורנית שמקובלת בימינו?? 

לצערנו הרב גם בדורנו קורה לפעמים מקרים עגומים ל"ע של רוצח נפש בשגגה.. מדובר באנשים נפלאים... הכי טובים...  
לפעמים מדובר באיש חסד שכולו לב ונשמה אבל הנסתרות לה' אלוקינו ו... והאלוקים אינה לידו... והוא עשה רעבערס  

דברים שקורים, וכשזה קורה, זה יכול לקרות גם במשפחות הכי    ברכב ולא שם לב ורח"ל קרה מה שקרה... ולצערנו זה 
טובות... וכאן אני לא צריך לספר לך שאנחנו כחרדים!!!! אנחנו מכירים כבר בעל פה את התגובה הטבעית והאצילית  
  שמצליחה כל פעם מחדש לטלטל ולהסעיר ולעורר קידוש שמים עצום בכל העולם כולו... זו התגובה הסלחנית! והלא 

כועסת!! והלא מאשימה!! שהמשפחה האבלה עסוקה בלנחם ולהרגיע את מי שהמקרה התגלגל על ידו... שהוא מצידו  
כמובן מורט שערות ראשו וחרב עליו עולמו ומייחל 'מי יתן מותי תחתיך' ובני המשפחה יוצרים מולו קשר ומבהירים לו  

ואתה יודע מה... עזוב... בא לא נלך רחוק... יש לי חבר שאחותו נהרגה  ון!!!  בכל דרך אפשרית שאין לנו שום טינה עליך והכל בגזירת עלי 
אמין  לפני שנה בפיגוע ירי בכניסה לירושלים... שאלתי אותו: מאז המקרה הזה, יש לך יותר שנאה ותיעוב נגד המחבלים והאיסלאם?? הוא ענה לי: ת

מחבל... מאיפה הוא הגיע... מי שלח אותו... מאיזה ארגון... מי אחראי למחדל... זה נושא שאף  לי בכנות... שאף פעם זה לא עלה אצלנו כנושא... הרוצח... ה
. זה בכלל  פעם לא עלה אצלנו על השלחן... כ"כ ברור לנו שיש פה יד ה' וצריך לקבל באהבה ולהתחזק ומשיח וכו'... שמי רצח... ונקמה... וגואל הדם..

 לא נושא..(

 ואני עומד ושואל: איך זה מסתדר עם השקפת התורה??? 
אשר לא צדה והאלוקים אינה לידו, ושמתי לך מקום אשר ינוס שמה'!!! התורה מעמידה בפנינו  -הרי בתורה כתוב ש

השקפה שברגע שיש רוצח נפש בשגגה, יש מצות עשה מן התורה לקרובים לראות אותו כאויב ולהיות גואלי הדם ולגאול  
 אז איפה זה היום?? למה היום הגישה היא הפוכה במאה שמונים מעלות?? את דם הנרצח בדם שופכו... ככה כתוב בתורה...  

ובינינו... אני הרבה יותר מבין את הגישה של היום!!! סו"ס אם אנחנו באמת מאמינים שהכל בגזירת עליון... ומסכן... אותו  
)וברוב המקרים הוא היה מעדיף להחליף, שהוא  יהודי שזה התגלגל על ידו... הרי הוא שרוף מבפנים ומרוסק עד דכדוכה של נפש, 

והנרצח היה הרוצח( לו שאני אסמן אותו    היה הנרצח  טובה... אז למה מגיע  כזה נשמה  והוא  והוא באמת לא התכוין  והיות 
כאויב?? למה מגיע לו שאני אהרוג אותו? לא די לו הצרה האיומה שנפלה עליו שהתגלגל על ידו כזה דבר, אלא גם  

כתוב: 'פן ירדוף גואל   בתורה  בפרט!!!! שהתורה בעצמה טוענת את הטענה הזו!!! להאשים אותו ולרדוף אותו?? למה??  
והשיגו...   כי לא שונא הוא לו מתמול שלשום'!! כלומר: התורה    ולו איש משפט מוות הדם אחרי הרוצח, כי יחם לבבו 

ולדבר על לבו של גואל הדם... תעשה טובה... תרחם על הרוצח... אל   בעצמה מנסה לגונן ולחפות על הרוצח בשגגה... 
תהרוג אותו... אין לו משפט מוות, כי הרי הוא עשה את זה בשגגה... נו... אם התורה בעצמה מבינה שלא מגיע לרוצח 

)ולהגיד שירדה  ות, אז למה במקביל היא מעודדת ונותנת סמכות לגואל הדם להרוג?? מה זה המנגנון המשולב הזה??  למ
ם מי שנרצח ואין לו קרובים, בי"ד מצווים להעמיד לו גואל  תורה לסוף דעתו של אדם, שמרוב רגש נקמה הוא ילך להרוג את הרוצח, זה לא נכון, כי ג

מצד אחד התורה בונה ערי מקלט ומכשירה לרוצח את     איך זה הולך ביחד?  הדם... כלומר: יש עניין בעצם הדבר שנקרא גואל הדם(
כל מנגנוני ההצלה ומשקיעה אינסוף משאבים ולוגיסטיקה ב'והצילו העדה את הרוצח'... ומצד שני התורה מעודדת את 

 בטח גם אתה שאלת את השאלה הזו... גואל הדם לנקום?? 

אז ככה: התשובה היא ארוכה ומפותלת!!! אבל היות והשאלה מציקה, אז בא נקצר הליכים ונוריד כפפות, בא  
נסכם שאני מוריד את הדברים על השלחן כמות שהם בלי ריפודים והקדמות, )ותנשום נשימה עמוקה(  ובכן:  

שהתפיסת עולם של פעם הייתה הפוכה במאה שמונים מעלות מהתפיסת עולם של היום...   מוכרחים לומר!!!! 
)אתה מבין לבד שהמשפט אמור להיות הפוך, שהתפיסה היום היא הפוכה לגמרי מהתפיסה האמיתית של פעם... אבל נקטתי בשפה  

התפיסה של היום היא שחיי אדם כאן בעולם זה הערך הכי הכי הכי הכי הכי בעולם!!! אין ערך יותר    הקולחת(
גדול מחיי אדם... אתה מסכים איתי?? אז זהו!!! שבדיוק כמו שהיום כ"כ ברור שחיי אדם זה הערך הכי נעלה!! 

ערכי הדת והרוחניות הם היו הערך הכי הכי הכי הכי נעלה... וממילא באופן    ככה פעם זה היה בדיוק הפוך!! 
טבעי דווקא ערך חיי אדם נדחק הכי לפינה.. וכאן חשוב להדגיש: אני כעת לא מדבר על השקפת התורה!!! 

)עוד לפני שהתורה אני מדבר כעת בשלב אחד לפני... אני מדבר על מושכל ראשון כללי של יהודי וגוי כאחד...  

היות ופעם הבינו את מה שאנחנו פחות מבינים היום... הבינו שעיקר ה'אירוע'     מציגה בפנינו את ההשקפה הנכונה( 
של העולם זה המשמעות, והערכים, ודת, ורוחניות, ואלוקים, ממילא דווקא חיי אדם זה הערך הכי פחות מהותי  

 כל המרחב!!!  וממילא הוא נדחק לפינה... כי חיי אדם זה משהו מקרי... ואילו הערכים הרוחניים הם תופסים את  

ממילא באופן טבעי היה תמיד איזשהו זלזול מובנה מסוים בערך של חיי אדם!! כל ערך דתי אחר, היה תופס מקום יותר  
   ---מרכזי מאשר חיי אדם,  אלא!!!! שכאן ה' פונה אלינו בתורתו ומגיש בפנינו את השקפת התורה

 בגיליון זה...   6ההמשך בעמוד                             
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 מסר חובה לכל אשת אברך ברגע שבעלה לא בבית... 
כולנו מכירים את הסיפור עם רחל אשת רבי עקיבא שלאחר י"ב שנים הגיע מישהו ושאל אותה: איפה בעלך...  
עזב ונטש אותך במשך שתים עשרה שנים ולא חזר... ואז ענתה לו רחל: אני שמחה שהוא לומד תורה, ואם 

 הוא שומע לי שישאר עוד י"ב שנים... 
ואני עומד ושואל בתום לב: רחל רחל... מי אמר לך שהוא יושב ולומד?? אולי הוא סתם מתבטל?? אולי הוא  
לא חוזר הבייתה בגלל שלא נעים לו... הוא מתבייש ממך... סו"ס הוא הרי הבטיח לך שהוא ילך ללמוד תורה... 

יפיות יש לך ממנו... מי כמוהו יודע  והוא ניסה וניסה כמה וכמה פעמים ולא הצליח... והוא הרי יודע איזה צ
איזה הקרבה עצומה עשית למענו שהסכמת לוותר על כל מנעמי עולם ולו בשביל להצמיח אותו ולשלוח 
וזה לא!!! לא הולך!!!! בינינו... כשאני משקלל את כל   ושוב...  ותכל'ס הוא הולך שוב  אותו לבית המדרש... 

א סוחב איתו כ"כ הרבה משקעים ואכזבות, ומצד שני יש פה  הנתונים האלו... איך שמצד אחד אותו עקיב
איזה מישהי שנושפת לו בעורף ומפתחת בו ציפיות מטורפות... ולא סתם אלא שרפה קשרים עם כל העולם  
והכל בשביל לדחוף אותו עם כל הכח ו... ולאן?? לאיפה שהוא צבר הכי הרבה אכזבות ותסכולים בחיים... אם 

הייתי במקומו ש מרגיש כזו תעוקה בגרון!!! הייתי  אני  הייתי  לחזור הבייתה!!!  הייתי מסוגל  ל עקיבא לא 
מרגיש כזה לחץ מזו שכ"כ כ"כ תולה בי תקוות ו... וההלו... אני לא שם... איך אני  מוריד אותה מהעץ הזה...  

מה זה אברך  אני מצידי חושב שאפילו רבי עקיבא היה חוזר להיות עקיבא עם כזו אשה מלחיצה, אתה יודע
כולל שאשתו מפעילה עליו כזה לחץ אטומי!!! ההלו... אני מסתכסכת עם כל העולם... משליכה הכל מאחורי...  

והלחץ שהופעל מהא  היו עמי ארצות  ותלמד... אני לצערי מכיר כאלו שלא  זה שהיא  רק תשב  שה מעצם 
מספרת לו איזה סקנדל היה פה בבית ולא קראתי לך כי אתה למדת... אני מכיר כאלו שזה לבד משתק  

)לתשומת ליבם של.... של כאלו שהמסר אותם... הההלו... תפסיקי להלחיץ!!! תרדי מהעץ... זה רק מאבן אותי...  
   הזה נועד בשבילם, ניתן למסור לאשה ולהגיד שזה ממני, לא ממך... כמובן שזה לא נכון אצל כולם,(

ואני עומד ושואל: מי אמר לך רחל, שאם בעלך לא פה סימן שהוא לומד!! הרי פעם האחרונה שהוא היה פה.  
הוא עדיין היה עם הארץ ואולי הוא ראה כמה שאת מאוכזבת ממנו... והוא לא עמד בזה ולכן הוא החליט  

 להמשיך להיות ע"ה במקום אחר?  
 ועל כרחך!!! מכורח הקושיה הגדולה והנוראה אנחנו מוכרחים להסיק!!!! 

שכנראה... כנראה שרחל העניקה לאותו עקיבא תחושה כ"כ בטוחה ויציבה!!! היא קיבלה אותו לגמרי לגמרי  
כמות שהוא!! ונתנה לו להרגיש שאני מקבלת אותך איך שאתה בכל מצב, וזה הגיע אצלה כ"כ עמוק מבפנים, 

ותך כאן!!! ואתה תמיד שהיה ברור לשניהם כשמש בצהרים, שמה שיהיה ומה שלא יהיה, אני תמיד מקבלת א 
רצוי!!!! וממילא היה ברור לה שאם הוא לא מסתדר ולא טוב לו, הוא בטטטוח יחזור הבייתה כי אין לו שום  

 סיבה שלא...  
וזה!!!! זה היה הסוד הצבאי שלה!!!! וכאן היא הצליחה לרפאות שכבות של תסכולים ולמנף את אותו עקיבא  
ולהתניע אותו קדימה... רחל זיהתה בעקיבא פוטנציאל עצום אבל תקוע במדחפים... יש פה מטוס שיכול  

מסוגל להמריא... באה  להמריא, אבל אין לו שדה תעופה בטוח!!!! הוא כ"כ מפחד להרגיש אכזבה שהוא לא  
רחל ואמרה לו: אני רוצה לעשות איתך תנאים... אני מתחייבת לך שאין לי שום ציפיות ממך!!! אני תמיד  
אקבל אותך כמות שאתה!! ואני אף פעם לא אתאכזב ממך!!!!  אבל!!!! מה שאני רוצה ממך... שאתה במקביל  

לא מתייאש מלהתניע, אני מתחייבת אף פעם תתחייב לי שאתה תמיד מתחיל.. תתחייב לי שאתה אף פעם  
לא להתאכזב כשתחזור הבייתה ותגיד לא הצלחתי, אבל אתה תתחייב שאף פעם לא תתייאש מלנסות שוב... 

 זה הסיכום!!! וזה היה אמיתי עד הסוף...  
ופה צמח רבי עקיבא!!!! הוא צמח מאשה שלא פיתחה בו ציפיות של הישגים!!!! היא פיתחה בו רק ציפיה    

)מה הפלא שמקובלנו שלמשה רבינו נתגלו מ"ט שערי בינה, ואילו שער  אחת: אל תתייאש מלהתחיל שוב...  
הנו"ן נתגלה רק לרבי עקיבא, ולמה?? כי שער הנו"ן של טומאה זה שער היאוש שעם ישראל עמדו על מפתנו  
בעומק השעבוד שזה אומר שגם האנחה והזעקה שהייתה להם עד כה במצרים, גם את זה הם הלכו להפסיד  

   , ואילו שער הנו"ן של קדושה זה שאין יאוש מאף יהודי, ואת זה גילה ר"ע(אילולי גאלם ה'
אני מוכרח לומר שיש לי הרבה תיאוריות וורטים והרגשים סביב המעשה של ר"ע ורחל... במשך השנים כתבתי  
על זה הרבה... אבל הנקודה הזו שהוזכרה כאן אני משוכנע בה במיליון אחוז!!! וזו אחת הנקודות הכואבות  

 והרגישות שקיימות בדורנו...  
נכנסות בסערה לחיי הנישואין עם המון    ןבנות הסמינר מקבלות חינוך מאוד עוצמתי על בית של תורה... וה 

המון מוטיבציה לשלוח את הבעל ללמוד תורה...  והוא אוחז שם!! הוא אוהב ללמוד... אבל הההלו... בלי לחץ...  
אתן משדרות לחץ... ושלא תבין: אני לא מדבר פה על הבעל הזה שמתברר שהוא לא בשביל ללמוד... והוא  

כן!!! כן מחובר ללימוד... וכן  - יש וזו סוגיה בפ"ע... אני מדבר פה על אברך שצריך לצאת מהכולל... גם את זה  
)לדוגמא: אנשים לפעמים מתקשרים להתייעץ  רוצה ללמוד.. אבל לפעמים יש איזושהי תשדורת של לחץ...  

רוצים לבא אלי לחיפה!! אני בשום אופן לא מסכים!!! תדבר איתי כמה שאתה רוצה בטלפון...   איתי והם 
?? כי אם אתה טורח ומגיע עד אלי אתה מפעיל עלי לחץ... אתה משדר לי שאני הולך פה להושיע אותך למה

וחבל... זה עצמו כבר משתק אותי... תן לי לדבר איתך כמו בן אדם... אל תשקיע בי יותר מידי... לא רוצה ממך 
אשת אברך... תארי לעצמך שבעלך היה    (- כסף... תן לי לנסות לעזור לך כמו יהודי טוב... על אותו משקל

מתרוצץ קילומטרים בשביל להשיג לך אבקת אפיה שהיה בזה קצת מחסור בפסח... היה נוסע לעיר אחרת  
בשביל להביא לך קלורבי... ההלו תרגע... תאר לעצמך שסו"ס חזרת מהחנות והבאת לי אבקת אפיה ומשום  

יץ... ושוב: אני מדבר כבר על ר' עקיבא!!! שכבר וזה מלח  מה אין לי כח לאפות... אבל אתה נשפת לי בעורף
 מחובר ללימוד!! והלחץ הזה עלול לשתק אותו... הההלו: להרגיע!!! תני לו... תני לו את הזמן שלו...  

  )היא אומרת את זה בכל הרצאה שקוראים לה בהסכמה מלאה שלי( יש וורט נפלא שאשתי חידשה...  
שכתוב הני נשי במאי זכיין, בזה שהם ממתינות לבעליהן... אז כולם מבינים שממתינות לבעליהן הכוונה  
היא שיחזרו מבית המדרש... אז זהו!! שאשתי חידשה שממתינות לבעליהן הכוונה... ממתינות לו שיגדל!!!  

א חידשה את זה בסדר א'...  חכי... תני לו את הזמן שלו... הוא עוד צריך לגדול.. ומיותר לציין שאשתי ל
היא חידשה את זה עמוק מתוך ניסיון החיים!! כן.. היא חיכתה לי... בסבלנות... ארך לי זמן... ולאט לאט 

אותי להתחיל ואף פעם לא התאכזבה מציפיות  זה קורה... בלי עליהום ובלי דחפורים... היא מצידה דחפה  
מוגזמות... אני חושב שהיסוד הזה הוא מאוד מאוד חשוב!!! וכבר היו נשים מבוגרות דומעות שהעידו  

 ששם הם איבדו את הרבי עקיבא שלהם... אבל אנחנו פה במאמר הזה בשביל להצמיח!!!!  

אחר מטתו של מרן ר' מאיר  
 מאזוז זצוק"ל. 

עם ישראל התעטף באבל במוצאי שביעי של פסח  
מאזוז   מאיר  ר'  הגאון  מרן  על  הבשורה  בהגיע 

 זצוק"ל...
מאזוז  הרב  של  גלימתו  בשולי  לנגוע  מנסה  כשאני 
אני פוגש אבסורד... האבסורד הוא שאני ועוד כמה  
יהודים כמוני היכרנו אותו בעיקר דרך העלון המתוק 
טוב  שעשה  עלון  נאמן'!!!  'בית  שנקרא  והחביב 
לכולם... היו שם כל מיני דברים מעניינים... ובינינו...  

זה לא התוכן, אלא   אותי מה שהכי תפס בעלון הזה,
הצורה... הפשטות!!!! איך שכל דבר מונח על השלחן  
דוגמא:   בתור  )רק  התפתלויות...  בלי  גינונים...  בלי 
קורא   כשהוא  חם  על  בישראל  רב  אתפוס  אני  אם 
עיתון המודיע!!! עקרונית אין בזה שום בעיה... אבל 
ברגע שהרב מאזוז אומר בשיעור השבועי שלו וורט, 

ש אומר  בעיתון  והוא  הזה  הוורט  את  ראה  הוא 
אותי  הוציא  .זה  בעלון...  כתוב  עוד  וזה  המודיע 
מהכלים!!! הפשטות הזו!!!! כן... ראיתי וורט בעיתון,  
ואני חושב שהוא וורט יפה... מה שבטוח!!! תשכח 
ולא   המודיע...  בשם  לא  בעלון,  וורט  אכתוב  שאני 
בשם המוסף של יתד...( בקיצור: משם אנחנו בעיקר 

האבסורד  פ וזה  שבוע...  מידי  מאזוז  הרב  את  גשנו 
 פה!!!!  

כי... כי מי שקצת יודע... ויש הרבה שיודעים... מרן  
הרבה   שהעמיד  ישיבה  ראש  היה  מאזוז  הרב 
תלמידים  אלא  תלמידים  סתם  ולא  תלמידים!!!!! 
מובהקים עם פלומבא של דרך לימוד שהוכיחה את 
זו אולי הישיבה האחרונה בתבל שיש לה   עצמה!!! 
העמידה   הזו  והשיטה  משלה...  בלעדית  שיטה 

יוצרים תלמידי   הזכויות  עם  מופלגים!!!  חכמים 
 בבלעדיות לשיטת הלימוד של הרב מאזוז... 

אתה   מישהו??  את  מעניין  שזה  חושב  ואתה  ו... 
חושב שמישהו חושב לרגע לאמץ את השיטה של  
הזו  שהשיטה  למרות  רגוע!!!  תהיה  מאזוז??  הרב 
ניסה  לא  עדיין  אחד  אף  אבל  עצמה,  את  הוכיחה 
'לגנוב' לרב מאזוז את הזכויות יוצרים... ולמה?? כי  

ב זו שיטה מאוד אמיתית!! יותר מידי אמיתית!!! הר
מאזוז חינך לעיון אמיתי!! להיצמד לגמ' רש"י תוס', 
להבין עד הסוף מה כתוב... לדייק בכל מילה ברש"י  
עד  עצמה  את  להוכיח  יכולה  הזו  השיטה  ותוס', 
מחר... השאלה היא: האם אנחנו מוכנים להוכיח את 
התובענית   הלימוד  לדרך  עצמו  את  להכניס  עצמנו 

 .. הזו... ואז ירא אלוקים ויוכח אמש.
לעלון   הכבוד  כל  עם  מאזוז...  מאיר  ר'  מרן  היה  זה 
החביב בית נאמן... השיעור קומה האמיתי היה בכלל  
בכלל לא חובבני!! מדובר בהעמדת דור של תלמידי 
דרך   אמיתי...   ובעיון  בישרות  שלומדים  חכמים 
ברורה והשקפה צרופה של בית היוצר להעמדת בני  

 אמיתיים, תורה 
מנסים --- שכולנו  כעת  סו"ס  עדיין!!!  אבל 

להתעלם  אפשר  אי  גלימתו...  בשולי  נאחזים 
מה'גלימה' הקצרה שהייתה לו והכובע קש שהוא  
בסגנון   ביטוי  לידי  שבא  האחרון...  יומו  עד  לבש 
כבוד   גינוני  שום  ללא  וטבעי  פשוט  הכ"כ 
קומה  שיעור  של  הזה!!!  והשילוב  והתפתלות... 

ר מחד... ומאידך הפשטות תורני כ"כ תובעני וברו
והחביבות וה'דעתו מעורבת עם הבריות'... הניגוד  
הקיצוני הזה שהשתלב  בדמות אחת... הרי בדיוק  
על דא וכיוצ"ב התבטא רבי הקדוש: שהיא הדרך  
לעושיה   שתפארת  כל  האדם  לו  שיבור  הישרה 

אוי מי יתן לנו תמורתו...  ותפארת לו מן האדם...  
ענווה  בשילוב  שכזו  שלימה  תורה  לנו  יתן  מי 
הזן   פנים...  משא  וללא  גינונים  ללא  ופשטות 
הנכחד הזה שהולך ונעלם מן העולם אנחנו חייבים 
להיאחז בו... ויתן ה' שפטירתם של צדיקים תהא 
דרכו  ממשיכי  ובתלמידיו  ישראל  כל  על  כפרה 

 ינוחמו כל בית ישראל
 
 



 

  

  -- שיח בין ההורים הפרומע'רס 
 לזוג המודרני... 

יהודי אחד התקשר אלי... על הרגע הראשון אני   
הישן..   מהישוב  שורשי  ירושלמי  של  טון  שומע 

עברית...   יודע  לחשוש  בקושי  מתחיל  כבר  )אני 
עלי(  להוציא  רוצה  הוא  פשקויל  הוא    איזה  ואז 

ב"ה   כולם  גדולה...  משפחה  לי  יש  לי:  מספר 
כאן   גרים  כולם  הישר...  בדרך  והולכים  נשואים 
שנקרא   אחד  בן  לי  יש  אבל  משה...  זכרון  באזור 
 זלמי שהוא לא!! לא בכיוון!!! לא הולך בדרך הישר. 

הוא    מה...  לתחקר:  מתחיל  לאט  לאט  ואני 
 חילוני?? הוא בהודו? 

לא!! ממש לא!! הוא דווקא דתי... הוא אפילו עם  
כיפה שחורה. הוא גם נשוי עם ילדים... נו... אז למה  

 אתה אומר שהוא לא הולך בדרך הישר?? 
הוא   שלו  החיים  הלך  כל  מודרני...  הוא  תשמע... 
אצלנו!!!   שמקובל  ממה  לגמרי  שונה  הוא  אחר!! 
הוא הלך לגור באיזה עיר רחוקה ומעורבת... ואיך  
וכו'...   נראים  שלו  שהילדים  ואיך  לבושה  שאשתו 
ומתכונן   חרבות  לצחצח  מתחיל  כבר  מצידי  ואני 
כתונת   ללבוש  חייבים  כולם  שלא  מוסר  לו  לתת 

וזה לא הופך אותם  פסי וללכת עם כובע סופר  ם 
להמשיך   לו  שנתתי  היה  הנס  אבל  לחילונים... 
לדבר... ואז הוא סיפר שלשניהם יש סמארטפון...  
הילדים   את  שולח  הם  בהתאם...  נראה  והבית 
אני   גם  פה  טוב...  אה...  לייט...  דתיים  למוסדות 
מבין שזה לא רק מתחיל ונגמר בסגנון לבוש אלא  

 רח חיים פושר ומודרני ומתירני...באמת באו 

הוא סיים לספר בכאב על הבן שלו... ואז אני שואל  
אותו: כן... מה אתה כעת רוצה ממני?? מה השאלה  
שלך?? הרי התקשרת אלי לא בשביל לשפוך את  
כן!!!   לי:  עונה  הוא  משהו!!!  רוצה  אתה  הלב... 
אחד   מצד  שלי  הילד  כזאת!!  היא  שלי  השאלה 
משתדל לשמור איתנו על קשר ולמרות השוני הם  

ם ומכבדים... אבל הילד שלי לא טיפש... הוא  מגיעי
המשפחה...   של  השחורה  הכבשה  שהוא  מבין 
אבל   כלום...  אומרים  לא  מצידנו  שאנחנו  אפילו 

הוא אכזבה ומורת    -הוא מרגיש שבשבילנו ההורים 
רוח... ומידי פעם הוא שולף לי: אבא... תדע לך... 

)הרשי זה אח  שאני ירא שמים לא פחות מהרשי... 
משפחה  אחד   שהקים  עליה  בן  אברך  מתחתיו, 

תדע    מפוארת ועושה לנו נחת כאן בתוך הקהילה(
'אלוקים' לא פחות מהפרומערס הכי   לי  לך שיש 
גדולים כאן במאה שערים... והוא אומר את זה כל  
לך,   תדע  אבא  אומר,  הוא  ולפעמים  פעם!!! 

מבריינדל...    - שאשתי צדיקה  פחות  לא  עדי, 
)בריינדל זה הבת הגדולה שלנו, עקרת בית צנועה  
וצדקנית, והיא תופרת בשעות הפנאי, מיותר לציין  
יש   שלי  הילדים  כל  של  הבית  של  הדלת  שעל 

נו...    מדבקה: כאן גרים בשמחה ובלי אינטרנט וכו'(
תגיד לי מה אני אמור להגיב כשהוא אומר לי את  
זה? מה הסיפור שלו?? הוא טוען שאשתו הנהגת  

הסמאר  עם  צדיקה  הקרייריסטית  יותר  טפון 
לחשוב??   אמור  אני  מה  שלנו...  אני   מבריינדל 

תבין:   בדיוק...  'מאיפה'  לי  שיסביר  רק  בעד!!! 
מילא זלמי שלי היה מתריס ולועג לכל הקדוש 

מנסה   הייתי  ויכוח...  לפחות  פה  היה  והיקר... 
להוכיח לו... הייתי שולח אותו לסמינר ערכים... 
אבל לא!! הוא מתעקש לטעון שהוא ירא שמים  
לא פחות מהאחים שלו...  ואני... יש לי ברירה?  
אני מהנהן לו בחצי ראש... והוא אומר לי: אבא...  

!  אני יודע שאתה לא חושב ככה... והוא צודק!!
שזה   רואה  ואני  איתו...  מסכים  לא  באמת  אני 
איכפת לו... הוא רוצה שאני אעריך אותו... ואני  
לא מצליח... מה... אתה עיוור?? אתה לא רואה  
את הפערים התהומיים בין הרמה הרוחנית שלך  
לאחים שלך שאין להם אפילו מייל? וכעת אותו 
לי  תסביר  אולי  ושואל:  אלי  פונה  צ'אלמער 

שלי.. אותו...   זלמי  את  להבין  לי  תעזור  אולי 
מצדיקה   פחות  לא  שאשתו  לי  אומר  כשהוא 
מפגר   אפילו  הרי  חושב...  הוא  מה  מבריינדל... 
והכל   ואייפוניסטית  מודרנית  שאשתו  רואה 
זועק חומריות ואילו בריינדל שלנו זה האידישע  
מאמע... מה יש פה להבין... ואילו הוא מתעקש  

לי לטעון שהם לא פחות צדיקי לא איכפת  ם... 
לא  נכון, אבל מה אעשה... אני  שזה  להשתכנע 

 מצליח להשתכנע... עד כאן דברי האבא...

אז זהו!!!! שכאן אנחנו נכנסים לאחת הסוגיות  
 הסבוכות ביותר... 

בדור   רק  לא  סבוכה!!!  סוגיה  הייתה  תמיד  זו 
במקום להתפתל אני אלך ישר לדוגמא  שלנו!!!  

הכי קיצונית: ליעקב אבינו יש שנים עשר ילדים 
מצוינים אחד אחד! כולם מביאים ציונים מאה  
במבחן אחד אחד!!! יששכר נבחן על כל הש"ס  
בכתר   הכהן  אברהם  בקרן  וזכה  מאה  וקיבל 
וקיבל   שו"ע  חלקי  ד'  כל  על  נבחן  לוי  תורה... 

. וגם יוסף... יוסף גם  מאה וזכה ב'נזר הוראה',..
עבר מבחן וקיבל מאה... מה המבחן של יוסף??? 
ש... ש... שהוא לא התחתן עם גויה!!! הוא קיבל  

 מאה!!!! 
מה  במבחן!!  מאה  קיבל  יוסף  שמעת?? 

 המבחן?? לא להתחתן עם גויה!!! 
החתן   של  האבא  הוא  שאתה  לעצמך  תאר  אה... 
העולמי וכולם מגיעים לאחל לך: אוהו... מזל טוב...  
בלי עין הרע!!!!!! הבן שלך קיבל מאה במבחן!! מה  
המבחן?? היה לו ניסיון להתחתן עם גויה... ברגע  
האחרון לא!!! הוא עמד במבחן...  אז זהו שאם יש  

בן זה??  איפה  חמסה...  בתורה  אחת  פורת    פעם 
הבן   זה  הצדיק  יוסף  עין...  עלי  פורת  בן  יוסף 
הרע...  עין  בלי  אבינו...  יעקב  של  ביותר  המוצלח 
טפו טפו... מה יש?? הוא קיבל מאה במבחן מול  
אכלתהו...  כמעט  רעה  חיה  פוטיפר!!!  ה'דובה' 
עמד   הוא  בסוף  אבל  יוסף...  טורף  טרוף  כמעט 

תולד אבינו!!  יעקב  של  הגאווה  והוא  ות  בניסיון 
בן    -יעקב עוד  אבינו  ליעקב  יש  הלאה...  יוסף!!!! 

על   הודה  יהודה  יהודה...  במבחן...  מאה  שקיבל 
האמת וחזר בתשובה... הוא קיבל מאה במבחן של  
תשובה, ובמקביל!!!! יש ליעקב אבינו את בנימין  
מעולם לא חטא... אפילו לא נדנוד חטא... בנימין  

קב אבינו  מת בעטיו של נחש...  שלא תגיד לי שיע
מפתח   שלא  פושט  מסורתי  באיזה  מדובר 
ולכן מספיק לו שהילד שלו לא התחתן   ציפיות... 

פה   מדובר  לא!!!  מאושר...  כבר  והוא  גויה  עם 
הכי   השלמות  זו  שלו  שהמושגים  אבינו  ביעקב 
סוגי   מיני  כל  שישנם  סתירה  לא  וזה  גדולה!!! 
שלמויות... יש שלמות של מאה אחוז צדקות נוסח  
ויש שלמות של מאה אחוז של עמידה   בנימין!!!! 
ברור...   די  והנמשל  בגויה...  להיכשל  שלא  בניסיון 

כל מיני סוגים של צדקות... יש לך את הרשי    ישנם 
נוסח   במבחן  מאה  קיבל  שהוא  הצעיר...  הבן 
צמוד   נשאר  ה',  בבית  ספון  נשאר  הוא  בנימין... 
לדרך ישראל סבא ולא זז כמלא נימה... ידיד ה'...  
חופף עליו כל היום והוא צדיק גמור... אבל הההלו...  

יוסף! לו  שקוראים  אח  יש  שלבנימין  תשכח  !  אל 
בערוות   נמצא  שהוא  זה  על  מאה  מקבל  ויוסף 
לאלפי   אחת  ובעונה  בעת  חשוף  והוא  מצרים 
אל   'בת  של  אפילקציות  ומאות  פסולים  אתרים 
מאה   מקבל  הוא  וגם  יהודי...  נשאר  והוא  נכר' 

 במבחן!!!! רק זה מבחן אחר!!!  
שלך  שהבן  אומר  לא  אני  יהודי:  לאותו  עניתי 
חושב כשהוא  הוא  שאלת מה  צודק!! אבל אם 
אומר שאשתו יותר צדיקה מבריינדל והוא יותר  
צדיק מאחיו הרשי... אז הנה... לזה הוא מתכוין...   
שאחי   נכון  נכון...  אבא!!!  לך:  אומר  שלך  הבן 
הרשי הוא בנימין... ובין כתפיו שכן, הוא שכן של  

ישכון  ה' ה'  ידיד  היום...  כל  בביהמ"ד  ספון   ,
לבטח עליו... אבל קח בחשבון שאני?!? אני לא  
נמצא   אני  יוסף...  אני  אבל  בנימין...  אחי  כמו 
הרבה   לעולם  חשוף  אני  לגמרי!!  אחרת  בזירה 
לשפלות   חשוף  ואני  ומסוכן...  מאתגר  יותר 
רוחנית קיומית ואם אני בכל זאת מחזיק ראש 

וממשי המים  לתורה מעל  עיתים  לקבוע  ך 
ולהחזיק בערכים מסוימים אז קח בחשבון שגם 

 אני מקבל מאה במבחן!!!! רק זה מבחן אחר!!  

עד כאן מה שעניתי לאותו אבא... וחשוב לי לציין 
שהוא הבין לגמרי מה שאמרתי!!! למרות שהוא  
אם   אותו  מבין  והייתי  שורשי...  צ'אלמער  היה 
היה אורך לו זמן לעכל את זה... אבל הוא הפתיע  
שהוא   כמה  כי  למה?  יודע  אתה  מהר...  והבין 

צ'אלמער שהוא  ממה  יותר  הוא    -צ'אלמער... 
ו"ס אבא רוצה לשמוע דברים טובים  אבא!!! וס

על הבן שלו... והוא שמח עם זה מאוד מאוד!!!  
 תבעתי ממנו לרוות נחת גם מהזוג הזה...  

כמו  --- כ"כ פשוט  שזה  חושב...  אבל מה אתה 
הלוואי... הלוואי וזה היה    שהצגתי לו את זה...??

 כ"כ פשוט... דא עקא שזה לא כ"כ פשוט... 
כ"כ   באמת  אני  אם  ראשון:  דבר  כי  ולמה?? 
חרדי   בחור  כל  הבעיה...  מה  באמת  אז  צודק... 
ויגיד   יבא  סמארטפון  וקנה  החוצה  שהתגלש 
פחות  לא  אני  רוצים...  אתם  מה  שלו,  להורים 
צדיק מיענקי שיושב ולומד בלי פלאפון בכלל... 
כי לכל אחד יש את המבחן שלו ואת המאה שלו 

שלי שאני לא מתחתן עם  במבחן והמאה במבחן  
אז זהו!!! שברור שאחרי הכל... אותו זלמי  גויה...  

יכולים   הוא כשלון!!!! את הכשלון הזה אנחנו לא 
ספון   להיות  המשיך  שהרשי  זה  ממנו!!!  לקחת 
בבית ה' ואתה זלמי התגלשת ויצאת החוצה... לך  
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בנימין...   נוסח  במבחן  נכשלת  כשלון!!! אתה  יש 
להיות   אמור  היית  שערים...  במאה  נולדת  אתה 
מושלם כמו בנימין או יותר נכון כמו אחיך הרשי...  

נכשלת...   הזה  מבחן  ובמבחן  כעת  לי  יש  אה... 
נוסח יוסף... נכון... אבל אל תשכח... יוסף לא בחר  
עצמו   בכוחות  הגיע  לא  יוסף  הזה...  בניסיון 
למצרים... הוא הגיע לשם בעל כרחו... וממילא זה  
עליו   והוטל  עליו  שנתפר  מבחן  נטו  באמת  היה 
מלכתחילה... אבל אצלך זלמי... אף אחד לא זרק  

אתה עשית את זה בכוחות  אותך ממאה שערים...  
עצמך... אגב: אם אני לא צודק, לא אמרתי כלום,  
אז   בשליטתך  היה  שלא  משהו  איזה  עברת  אם 

ואת הכשלון הזה    יודע שלא דיברתי עליך(   אתה
אתה מוכרח לבלוע!!! כלומר: אם נתרגם את זה  
למילים פשוטות: אתה חייב לבלוע את זה שהרשי  

מאשתך  צדיקה  יותר  ובריינדל  ממך  צדיק    -יותר 
גם  עדי   לו בילא...  )אתה מבין לבד שפעם קראו 

  היא נולדה במשפחה שורשית והיא שינתה לעדי( 
 זה חייב להיות ברור!!!  

ולקבל   זה לבלוע את הגלולה הזו  המשימה שלך 
 אותה!!! 

והיה... אם אתה תסכים לבלוע את זה, ולקבל את  
האחים   מול  במבחן  כשלון  לך  שהיה  המשוואה 
להתקדם   יכולים  אנחנו  כעת  כעת!!!!!  שלך... 
 לשלב הבא...  כעת אני יכול לפנות להורים שלך...

שזלמי   נכון  לכם!!!!  תדעו  יקרים:  ואמא  אבא 
שלכם נכשל אז במבחן שאחים שלו הצליחו בו... 
נכון שהוא לא קיבל מאה בלהמשיך ללכת בדרך  
המסורה וכו' וכו'... אבל ההלו... אל תעצרו שם!!!!  
שלכם   וזלמי  בירדן  מים  עברו  שמאז  לכם  תדעו 
מתמודד יום יום מול העולם הרדוד והשטחי ולפי  

עול  כל   לפרוק  ממזמן  אמור  היה  הוא  התחזיות 
אבל   דבר...  לכל  חילונית  משפחה  ולגדל  מצוות 
לא!!! הוא בקנאות מחזיק ראש מעל המים... הוא  
חרדית   משפחה  לעצמו  לקרא  ממשיך  בקנאות 
לייט... ומילא הוא היה מקבל ממכם עידוד וגיבוי  
ימשיך   תמיד  הוא  איפה...  לא!!  אבל  רוחני... 

שהוא ה ותחשבו  להרגיש  של המשפחה...  חילוני 
שאין לו שום לחץ חברתי או מוסכמות קהילתיות  
שמחייבות אותו להיצמד ליידישקייט... וגם מתוך  
המשפחה אין לו מה להפסיד כי מה שהוא יעשה,  
במשפחה,   גדול  הכי  הרשע  ירגיש  תמיד  הוא 
יום   יום  ונחשף  מתמודד  הזה  ה'רשע'  ותכל'ס 

יותר  מאה  פי  רשעים  מול  ממנו,    ברשת  גדולים 
שהם עסוקים בלהראות לו כל הזמן את הכיוון...  
אף   אצל  עובד  לא  אתה  אותך...  עזוב  יאלה... 

)וכאן צריך  אחד... אתה לא חייב לאף אחד כלום...  
טיפ טיפה לחשב כמה צעדים קדימה את המרי  
חושבים  ככה אתם  שאם  הפנימית  וההתמרדות 

לאף אחד  עלי... אז לכו כולכם לעזאזל... לא חייב  
אבל    כלום... אני לא עובד אצל אף אחד וכו' וכו'( 

להיצמד   וכן  חזק  להחזיק  ממשיך  הוא  לא!!!! 
להיות   ממשיך  הוא  להם...  קנאי  שהוא  לערכים 
ולא   גאה!!  אלא  סתם  ולא  ומצוות,  תורה  שומר 
זה...   על  איתכם  מתווכח  אפילו  הוא  אלא  סתם 
הולך   כן  אני  כן!!!  שאני  שתדעו  בחיים  לו  עולה 
בדרך הישר... סליחה הורים יקרים... אתם יודעים  

נמצאים בשלב  כמה   שהם  שלנו,  בדור  יש  ילדים 

להורים   להראות  מידה  באותה  להם  שחשוב  כזה 
בדרך   הולכים  לא  אנחנו  לא!!!!!  שאנחנו  שלהם 
נערים   כמה  יודע  אתה  שאני,  כמות  אותי  ותקבלו 
יש, שיש להם עקרון בדווקא שההורים   מתמודדים 
יראו אותו בקלקלתו, ועל פניו זה נראה שהם עושים  
את זה להכעיס, אבל אליבא דאמת, זה לא להכעיס,  

א הילד מבקש פה, אבא ואמא תקבלו אותי איך  אל
לי   חשוב  אוחז,  אני  כאן  הזה  ובשלב  והיות  שאני!! 
ואילו   שאני...  איך  אותי  ותקבלו  אני,  איפה  שתדעו 
כאן?!? כאן אנחנו באירוע אחר... כאן מגיע הבן שלך  
ולא חשוב לו להראות לך שהוא לא!!! אלא אדרבה...  

י כן ירא אלוקים... חשוב לו להראות לך שהוא כן!!! אנ 
ולכן אל תזלזל בזה...  זה שהוא אומר לך שאני צדיק  
כי   ניתוק מהמציאות!!!!  לא  זה  לא פחות מהרשי... 
סו"ס לבנימין אין ניסיון להתחתן עם גויה... וליוסף  
מול   ניסיון  אין  שלך  להרשי  כזה...  ניסיון  יש  כן 
כל   מעל  ראש  להחזיק  צריך  לא  הוא  אינטרנט!!! 

וס... ואילו זלמי שלך כן... ובשביל זלמי  הסחי והמא
ולעצור את העגלה מלהידרדר   להחזיק מעמד  שלך 
לא   שמים  יראת  של  כמויות  ממנו  נדרש  יותר  עוד 

 פחות מהרשי. 
שתבין: כשלהרשי יש מידי פעם ניסיון לשמוע קוי   

נייעס... כמה יראת שמים הוא צריך לגייס בשביל 
להתגבר על זה? אני לא יודע כמה!!! אבל הכמויות 
בשביל  לגייס  צריך  שהרשי  שמים  יראת 
כל  מול  הקיים  על  לשמור  להמשיך  להמשיך!!!! 
הקרירות שהוא קיבל באייפון... הוא צריך לגייס צו  

 ונה של יראת שמים... שמ

ללכת   ממשיכה  היא  לה...  הכבוד  כל  שלך...  בריינדל 
הולכת  כשהיא  שנה  בחצי  פעם  אבל  אמותנו...  בדרך 
לחנות מטפחות, ושם לפתע מגיעים לה מחשבות זרות 
ויש לה ניסיון לקנות כובע במידה אחת יותר קטנה, כמו 

המודרניות   לומדים השכנות  שלהם  שבמוסדות  )אלו 
בבחירות  להצביע  אומר  שלהם  והרבי  אנגלית 

יראת   הטמאות( כמה  שלך...  בריינדל  לי:  תגיד  נו... 
הניסיון   על  להתגבר  בשביל  לגייס  צריכה  היא  שמים 
הזה?? לא יודע כמה... מה שבטוח: הגיסה שלה עדי!!!  
וכל  הפא'רשים...  כל  עם  הייטק  במשרד  שיושבת 
השיח   כל  ומתירנית...  ונהנתנית  רדודה  שמה  האוירה 

גשמה אישית... ושם היא מחזיקה שם זה רק בילויים וה 
בשארית כוחותיה היא ובעלה ושניהם מבינים שלא!!!  
ערכים  עם  ילדים  לגדל  לנו  חשוב  ערכים...  לנו  יש 
תורניים.... חשוב לנו צורה של שולחן שבת... וחשוב לנו 
לתורה...  עיתים  וקובע  שמתפלל  אבא  יראו  שהילדים 

מאותה    אתה יודע איזה אנרגיות של יראת שמים נדרש
 עדי לגייס לעומת בריינדל בחנות המטפחות?? 

אומר   כשהוא  מתכוין  שלך  שהבן  מה  זה  זה!!! 
היות  כי  מבריינדל...  צדיקה  פחות  לא  עדי  שאשתו 
היות   המים!!!  מעל  ראש  מחזיקים  כן  הם  וסו"ס 
וסו"ס כן יש להם קצת ערכים תורניים וזה עולה להם  
בחיים... אז איפה שהם נמצאים יש להם נאמנות לה'  

שמגיע  לא פחות מהילדים הצדיקים שלך... והראשון  
 לו לקבל מזה נחת זה אתם ההורים!!!!!  

לדעת שגם מהזוג הזה אפשר לרוות נחת... כי ה' רווה  
רק שוב??? בסוף בסוף הכדור העיקרי    מהם נחת...

 נמצא אצלם!!!!!  
אותם זלמי ועדי שמצפים ממך שתבין שהם גם יראי  
את   לבלוע  צריכים  קודם  הם  טובים...  וגם  שמים 
הגלולה ולהפנים שהם נכשלו!!! איפה הם נכשלו??  

נולדו   שניהם  וזלמי,  הרשי  כי  הראשוני!!!  במבחן 
במאה שערים, ובריינדל ועדי, שניהם למדו בבנות  
במאה   נשארו  ובריינדל  הרשי  ואילו  ירושלים, 

אתם  האם  החוצה,  התגלשו  ועדי  וזלמי    - שערים, 
הזה   שבמבחן  להודות  מסכימים  אתם  ועדי,  זלמי 
נכשלתם?? אם אתם מסכימים לבלוע את הכשלון  

 אז מכאן ואילך אתם סיפור של הצלחה!!!!   הזה...
כי איפה שאתם נמצאים עכשיו... אתם באמת יראי  
הצ'אלמער   שמסתמא  בניסיונות  ועומדים  שמים 
את   אבל  בהם...  עומד  היה  לא  שערים  ממאה 
זה   ולמה  מלבלוע!!!  תמלטו  לא  הראשוני  הכשלון 

 כ"כ עקרוני?? 

זלמי ועדי... תבינו אותנו שאנחנו לא   -כי תבינו אותנו
הרוחנית   לרמה  לכתחילה  של  פלומבא  לתת  יכולים 
לרמה  נתייחס  אנחנו  אם  נמצאים!!!  אתם  שבו 
הרוחנית שלכם במבט של 'לכתחילה' אנחנו פושטים 
אנחנו   אינטרנט...  נגד  לכתחילה  אנחנו  כי  רגל, 

... ומי שלא  שמרנים... ואנחנו הולכים עם זה עד הסוף
יציב את הקו הזה בצורה הכי ברורה אז את התוצאות 
אנחנו רואים בנוער של הד"ל... אין פה משהו באמצע,  
אם אנחנו נגד אינטרנט ונגד המודרניות והפשרנות אז 
באורח   וחי  סמארטפון  שמחזיק  ומי  הסוף...  עד  זה 
חיים מודרני ומתירני הוא כשלון מהלך!!!! ולכן אתה  

לאבא שלך   אם אתה תסכים להכיר בכשלון!!!זלמי!!  
אם אתה תסכים    יהיה את הרשות להכיר בהצלחה!!! 

לחתום על המסמך ולהודות בפה מלא, נכשלתי בזה  
שהגעתי לשם... אז נוכל לדרוש מאבא שלך לחתום גם  
של  סיפור  אתה  שלי...  זלמי  ולהגיד  מתחת  הוא 
נחת  המון  עושה  הנוכחי  שבמצב  בן  אתה  הצלחה!!! 
שלי  התפילה  הזו...  הנחת  מגיע  לי  וגם  לה'..  רוח 

מ הכי  והחלום  שלי  לי  והתקווה  להיות  שיכול  תוק 
וגם   לזלמי  גם  הידיים!!!  לשני  יגיע  הזה  שהמאמר 

 לאבא שלו... 

אזכה  ואם  שורות!!!  אותם  את  יקראו  ששניהם 
שהם יקראו את זה על אותה ספה עוד יותר טוב... 
ראש,   ירימו  הם  הקריאה  שבאמצע  אזכה  ואם 
והעיניים שלהם יפגשו עוד יותר טוב... ואם אזכה 
ששניהם יסכימו עם כל מה שכתוב אז.... אני יכול  

 לומר: שתמיד יהיה להם רק טוב... 
כולנו --- היום  כאן...  נגמרים  לא  החיים  זלמי!!!!  אז 

מצויה...   פחות  הרבה  הייתה  שפעם  לתופעה  עדים 
החיים   שבאמצע  אנשים  לראות  יכול  אתה  היום 
התגלש   צעיר  שבגיל  בצעיר  מדובר  שטייגן!!!  עושים 
התחתן   הוא  אחד  יום  ואז  שטויות...  עשה  קצת... 

כשהגי ואז  לפרופורציות,  אותו  הכניסו  עו  והחיים 
פחות  הוא  שפעם  דברים  כמה  עוד  הבין  הוא  ילדים 
את   מבין  לאט  שלאט  אדם  בן  רואה  ואתה  הבין, 

שינויים!!   ומבצע  למאה  האירוע  חזר  לא  הוא  לא!! 
שערים... הוא לא לובש כתונת פסים, וטוב שכך... כי 
של   השני  לצד  עובר  מיד  אני  צ'אלמער  רואה  כשאני 
הכביש... לא!!! הוא נשאר מגולח... הוא נראה מודרני... 
ויתכן שהוא גם חי ברמת חיים גבוהה... אבל הפלאפון  

ד  שלו כשר!!! ואתה מיד מבין שזה בעבודה, אתה מי
קולט שהוא הזיע הרבה כדי להגיע למקום הזה!! ושם  
אחד  יום  זלמי  אם  עקיפה...  לבצע  עלול  באמת  הוא 
יגיע לרף השמרנות של הרשי וממקום של הבנה, כאן 
בודדים  רק  כי  תנסה...  אל  אבל  אותו...  יעקוף  הוא 

 בודדים מצליחים... והסיכון רב מאוד על הסיכוי...  
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 תיאור מהתלוות שגרתית להפלגה במחיצתו של הרועה הגדול...

זכיתי היום להתלוות ולהצטרף לאחת מההפלגות של הרבי הגדול רבי עקיבא!!! כן... רבי עקיבא כל הזמן מפליג... כל הספנים 
מכירים אותו... יש לו ישיבה עם מאות סניפים והוא כל הזמן מתנייד מישיבה לישיבה... וכשזה פחות או יותר על הציר של מישור 

יקר בשירותי תחבורה ימיים... ומכמה סיבות... וכמובן שהסיבה העיקרית שהפלגה ימית החוף רבי עקיבא מעדיף להשתמש בע
היא יותר מאובטחת וסטרילית משיקולי טומאה וטהרה!!! אמנם אצל רבי עקיבא זה לא כ"כ שיקול... סו"ס רבי עקיבא כמעט 

אתם תראו שברגע שהספינה תעגון בנמל  שעות סביב השעון!!! 24תמיד טמא... כי הוא כל הזמן בזמינות של בית הוראה... 
אשדוד... אתה כבר תראה מרחוק תור של אנשים ומוצי"ם שממתינים עם שאלות דחופות בהוראה... שאלות שמטמאות את רבי 
עקיבא במקרה הטוב בראשון לטומאה, אבל במקרה היותר גרוע מדובר בטומאת מת של ממש, ולכן ר"ע בדרך כלל טמא מת... 

יבא לכשעצמו זה לא באמת נפקא מינה... אבל!! הרבה פעמים רבי עקיבא רוצה לישא וליתן עם רבי טרפון או עם כך שלרבי עק
רבי אלעזר בן עזריה שהם כהנים!!! וממילא התנועה שלהם הרבה יותר מסורבלת... הם לא יכולים לצעוד בכל שביל כי הם צריכים 

ם לא ניידים כ"כ... הם לא יזוזו קילומטר אחד קדימה בלי לוודא שהדרך דווקא את הדרך הסטרילית והבדוקה מטומאת מת... ה
לא בדוקה הרמטית מטומאת מת... ולכן!!! כשלרבי עקיבא חשוב שהם יתלוו איתו לאחד מסניפי הישיבות בשביל הריתחא 

 דאורייתא... אז לכה"פ בשבילם הוא מעדיף לצאת בהפלגה... 
יצאנו ביום חמישי!! אל תדאג... לא מדובר פה בהפלגה ממושכת שמצריכה יציאה מוקדמת ג' ימים קודם השבת... מדובר פה 
בהפלגה אמנם ממושכת אבל עם כמה וכמה עצירות באמצע... )לדוגמא: יצאנו ביום חמישי בבוקר מיבנה וחכמיה... עלינו על 

זוגות תלמידים... רבי עקיבא ורבי  400יפו!! שם יש ישיבה יחסית חדשה של 'רק' הספינה שם בחולות יבנה.. ואחרי שעה ירדנו ב
טרפון וראב"ע ירדו לשם ומסרו שמעתתא... ענו לשאלות... התירו נדרים... וקיימו שטרות... ומשם חזרנו להפלגה והמשכנו עד 

דרכם מבני ברק עד חוף הים בשביל להקביל פני ציר בני ברק אונו, ולוד... ושם המתינו לרבי עקיבא אלפיים תלמידים שעשו את 
חכמים... חכמי ישראל ירדו ומסרו תורה ומשם שוב עלינו בכבש הספינה והמשכנו בהפלגה אל תוך הלילה ובאשמורת הבוקר 
הגענו לקיסריה... גם שם קיימת ישיבה גדולה של יותר מאלף תלמידים!!! ההפלגה עשויה להימשך עד עין דאר )אזור זכרון 
יעקב( ושיקמונה )אזור חיפה( והסיום יהיה בנמל עכו, שם הספינה תעשה פרסה ושוב נחזור את כל הדרך הזו, עד ציר בני ברק, 

)יתכן שבפעם הבאה הסיבוב יהיה באמצעות כרכרה... כי סו"ס גם גבת ורבי עקיבא יחזור לביתו עד הסיבוב הבא של ההפלגה... 
עכ"פ להצטרף לרבי הגדול רבי עקיבא במסעותיו  ים, אלא עמוק בפנים שפלת א"י(וגם אנטיפרס שניהם לא על הציר של ה

)אגב: תנסה פעם לבדוק הממושכות... מעבר לחוויה הרוחנית שבזה... יש המון המון שימוש תלמידי חכמים שנעשה על הדרך... 
כמה פעמים כתוב בגמ' שרבי עקיבא בא בספינה וכמה גופי תורה נלמדו רק ממה שהתחדש שם בספינה, החל מהפרשת מעשר 

  עני באמצעות שכירות, והאתרוג במתנה ע"מ להחזיר, וסוכה שנעקרה ברוח שאינה מצויה, ודף של ספינה וכו'(
עכ"פ הפעם נפל דבר!!!! וכשהגיע סמוך לשקיעת החמה... חלק מהתלמידי חכמים רצו לטבול כי... כי היה איזה מלח בספינה 
שנגע בהם והם היו ראשון לטומאה... ונכון אמנם שבעוד חצי שעה הספינה אמורה לעגון במקום ישוב ושם יש מקווה קרוב... 

לולים להפסיד את הערב שמש של היום הזה... ורבי עקיבא קרא לי וסימן לי ששם אבל עד אז כבר יהיה שקיעה... ואז אנחנו ע
מימין יש חבית מיוחדת... שהיא קשורה בצד אחד עם שרשרת לספינה ושאני אקח את החבית ואשלשל אותה לים... ואז ברגע 

לו טבילה... רצתי מהר לקיים רצון שמי הים יכנסו לתוך החבית... כל מי שרוצה לטבול כעת, יוכל לקפוץ לתוך החבית ותעלה 
צדיק... לקחתי את החבית!!! יש לציין שהיא הייתה מאוד מאוד כבדה!!! ברגע הראשון היה נראה לי שאין סיכוי שאני אצליח 
לסחוב אותה... אבל הייתה לי תשוקה עזה לעשות כציווי הצדיק ובכוחות על אנושיים הרמתי את החבית והופ!!! שלשלתי אותה 

הים... ואכן מהר מהר כולם רצו וטבלו במקווה בזה אחר זה... הראשון ירד וטבל עלה ונסתפג... השני מיד אחריו... ו... וברגע  לתוך
אנחנו רואים את השמש הולכת ושוקעת וב"ה הספקנו את השקיעה... כולם הספיקו לטבול קודם הערב שמש... יעריב שמשו 

 יאכל בתרומה... 
 בעוד כמה דקות אנחנו נראה את רבי טרפון מטה וקורא כשיטת בית שמאי ואח"כ הוא יאכל תרומה...

לבנתיים חזרתי אצל רבי עקיבא ואמרתי לו שעשיתי את השליחות... הוא התעניין: איך זה היה? האם זה היה קשה?? ועניתי לו: 
שהאמת היא שזה היה מאוד מאוד כבד!!!! מה..?? רבי עקיבא נדרך... מה אמרת... זה היה כבד?? אתה בטוח שזה היה כבד?? 

ו זה היה כבד מאוד מאוד!!!! אוי אוי... משהו פה לא מצא חן בעיני רבי עקיבא... הוא כמה כבד?? תראה לי... בקיצור: אמרתי ל
התחיל לתחקר אותי שתי וערב... ומהר מאוד התברר שהחבית הזו!!! בדרך כלל משמשת כחבית של שתיה... סו"ס אנחנו הרי לא 

מלאים את החבית הזו במי באר צלולים.. והחבית הזו שותים מי ים... לכן אנחנו צריכים להצטייד עם חבית מים... לפני ההפלגה מ
מלווה אותנו כל ההפלגה... ולקראת סוף ההפלגה שכבר אין חשש למחסור במים... רבי עקיבא הירשה לעצמו לשפוך את המים 

ים, שבחבית ולשנות את היעוד של החבית!!! עד עכשיו היא שימשה בתור חבית מים... עכשיו תשפוך את תכולת המים המתוק
 ותשלשל את החבית לתוך הים שתתמלא במי ים!! 

דא עקא!!! שאני לא הבנתי ככה... אני לקחתי את החבית עם!!!! עם המים שבתוכה!! ושלשלתי אותה בזהירות עם!!! עם המים 
השאובים שבתוכה לתוך הים!!! המים הישנים נשארו בתוך החבית ומי הים צפו מעליהם... ובחבית הזו כולם טבלו... וכאן התפתח 

ית הם מים שאובים שלא עולה להם טבילה, ואילו המים שמעל החבית זה מי ים שעולה דיון סוער... כי המים שהיו בתוך החב
להם טבילה, השאלה היא: האם אנחנו אומרים שהמים שבתוך החבית התערבבו עם מי הים או שהם נשארו... כי אם הם נשארו 

ל תקנו שפוסלים את התרומה!!! אז כל אלו שטבלו שם יוצא שזה 'בא ראשו ורובו במים שאובים' וזה אחד מהדברים שחז"
בקיצור: עם כל הרצון הטוב... ועם כל תחושת הסיפוק שהנה... הספקנו לטבול מבעוד יום, ברגע האחרון ר"ע הורה שלא עלתה 
להם טבילה!!! והרקיק של חלה והסלט של תרומה שהשתוקק להשביע ולהיכלל באכילת תרומה של ר' טרפון וראב"ע יצטרך 

נוסף... לא נעים... כבשתי פני בקרקע, אבל רבי עקיבא כבר לימד אותנו ש'אין אדם עומד על דברי תורה אא"כ להמתין עוד יום 
נכשל בהם', יש לציין שאף אחד שם בספינה לא היה כ"כ עצוב... כי עצם המקרה והחידוש בדברי סופרים שיצא ממנו היה חביב 

מה דאורייתא, אבל העויילם שהיה בספינה שש ושמח לקבל עוד מימרא יותר מיינה של תורה... אז נכון שהפסדנו יין של תרו
חדשה ב'מגירה' של דינא דשלושת לוגין מים שאובים... לאחר חצי שעה עגנה הספינה בחוף... ירדו שם גדולי ישראל והטעונים 

 טבילה הלכו לבור טבילה הסמוך לים שמגודר במפץ משום חציצה וטבלו... 
כמובן שלא מנענו טוב מבעליו... המימרא החדשה והטריה עשתה כנפיים ותוך דקות ספורות כל מאות האנשים שהמתינו 
לשיעורו הקבוע של ר"ע, כבר התעדכנו, ימים יגידו, ובעוד חצי שנה כשיפגשו זוגות תלמידים בדרך לעדות החודש ביבנה אצל 

נים על החידוש שהתחדש... ואנחנו עכ"פ נוכל לומר שהיינו שם בהורתו ולידתו רבן גמליאל, אנחנו נקבל דרישות שלום מכמה כיוו
 אמר רבי עקיבא...  -של מימרא זו... אשריכם ישראל לפני מי אתם מטהרין
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 בקרוב ממש
 שאור שנטחן לאחר הפסח...

ושוב אני מוצא את עצמי עומד במוצאי פסח בחנות 
ושואל: האם הגיע קמח שנטחן לאחר הפסח או 

ואז מישהו שם מאחורי קרא לי: תגיד לי: מה לא??
הסיפור שלך? מה העניין ב'קמח שנטחן אחר 
הפסח'?? למה אתה יותר צדיק מכולם?? כולם 
מסתדרים עם חמץ שנמכר לגוי כדין, ורק אתה 

 הצדיק בסדום... מחפש קמח שנטחן...
וכאן אני מוכרח להציב לעצמי במה, יאמר 
לשבחי!!! שיכולתי לזרום איתו!! יכולתי להגיב לו 
בכעס... כן... אני מחמיר בזה.. יכולתי להסתכל 
עליו בעין עקומה כמו כל חסיד שמסתכל על ליטאי 
שקונה מצות מכונה וכמו כל ליטאי שמסתכל על 

מר חסיד שקונה לולב ארוז בניילון... אבל כאמור יא
לשבחי שהייתי כנה ואמרתי לו: תקשיב!!! אתה 

 צודק!!!! 
אני אגיד לך בשיא הכנות אני מקפיד על 'קמח 
שנטחן אחר הפסח' נטו ממקום חברתי... לא 
יודע... זה הקולקציה העדכנית של החומרות 

 בשנים האחרונות ואני זורם על זה... 
הוא נתן לי כובע שעולה עוד גם כשקניתי כובע!!! 

מאתיים שקל והוא אמר לי: זה מה שהולך היום... 
אמרתי לו: מצטער, מאתיים שקל נוספים אני לא 
הולך לשלם בשביל מה שהולך היום, ואז הוא הביא 
לי כובע אחר, והוא אמר לי... הנה... גם זה הולך 

איזה פראייער אני... לפני רגע הוא אמר על משהו היום... )

אוהו... זה עולה  (אבל עזוב... הולך היום...ש מה אחר שזה
שקל מע"ם אני מוכן  50שקל יותר... נו...  50רק 

שקל...  200לשלם בשביל מה שהולך היום אבל לא 
על אותו משקל: אם מה שהולך היום זה 'קמח 
שנטחן אחר הפסח', וזה מה שיעשה אותי 

 לך על זה... לכן אני מקפיד... בעניינים... יאלה... נ
יפה מצידי שאני כנה!!! יש לי לפחות מודעות 
עצמית שאני יודע להצביע על חומרות מסוימות 
ולהודות בפה מלא שאני עושה את זה משיקול 
חברתי!!! בסיידר... מותר... העיקר שאני יודע 

 איפה זה ממוקם אצלי... 
כי תאר לעצמך שהייתי עושה על זה קופה של 
גאווה!!! תשמע... אני מחמיר ב'קמח שנטחן אחר 
הפסח', כי ככה זה אני... תאר לעצמך שאף אחד 
לידי כבר לא היה עושה מזה עסק ואני הייתי 
ממשיך להחמיר וממשיך ולא הייתי מסוגל לרדת 
מהעץ... ואז זה היה נהפך למנהג, והבן שלי כבר לא 

יכול להפסיק את המנהג הזה כי אל תטוש היה 
תורת אמך... והכל מאיפה התחיל?? מחוסר 

 מודעות עצמית!!!! 
אז אם שוב תפגוש אותי בשבוע הקרוב... ושוב 
תשמע אותי שואל: האם יש קמח שנטחן אחר 
הפסח? אל תסתכל עלי כאילו אני מתנשא עליך... 

 כאילו אני צדיק יותר ממך... 
אבל מה שכן יש לי ואתה לא יכול לקחת לי!!! יש 
לי לפחות מודעות עצמית... תדע לך שאני מקפיד 
על זה נטו משיקולי חברה... אז צדיק אני לא... כנה 

 אני כן...
אגב: כאן חשוב להדגיש: אי אפשר לזלזל במנהג 
הזה!! כי יש לו מקורות ויש קהילות שלמות 
שמחמירות בזה כי כך הם קבלו... עיקר התסכול 
שיש לי מעצמי בנושא הזה.. למה אני לא מוכן 

הרי כל האיסור של ?? כדין לקנות חמץ שנמכר לגוי
חמץ שעבר עליו הפסח זה מדין קנס למי שלא נהג 
כהוגן, ומי שמכר חמץ לגוי, הרי הוא נהג כדין... אז 
למה מגיע לו שאנחנו נקנוס אותו?? תשאר את 

 החברה... לא אותי... 



 '?? . מה הסיפור של 'גואל הדם..  - המשך  

הבעיה    על פי השקפת התורה ערך חיי אדם דוחה את כל התורה כולה!!!!אלא ש)המשך(  
ת וכבוד  בדיוק כמו שהיום, כבוד התורה וכבוד השב  היא שבזמנם זה לא היה מובן מאליו...

לא מובן מאליו, ואנחנו צריכים לתחזק אותו, אם אנחנו לא נשקיע ונטפח    תלמידי חכמים זה
את הכבוד שבת וכבוד תלמידי חכמים. אז הם יהיו למרמס כי זה לא מגיע אצלנו בטבעיות!!  

 זה משהו שצריך לעבוד עליו!! 
אז על אותו משקל פעם בייחס לערך חיי אדם, פעם ערך חיי אדם זה היה משהו שצריך 

כי באופן טבעי ערך חיי אדם תמיד נדחק   היה  לתחזק אותו, משהו שצריך לשריין אותו, 
 אחר...  רוחני לפינה מול כל ערך

ולכן!!!! לכן יש מצווה מיוחדת בתורה של גואל הדם!!! ש... שמה זה אומר?? ש... שתשמע 
  חביבי... אתה רואה את שמרל הנעבעך הזה שהולך כעת ברחוב... החיים שלו יקרים!!!! כמה 

טעות... אתה תשלם על זה ?? כמו החיים שלך!!! אם אתה ח"ו הורג אותו, אפילו ביקרים
 ם אחרות: המחיר של החיים שלו, זה המחיר של החיים שלך. במיליבחיים שלך... 

 ... אבל למה מגיע לי למות?? בסה"כ הרגתי אותו בטעות??  רגע
 אין מה לעשות!!! זו הדרך היחידה שלנו לשריין ערך של חיי אדם!!! 

עצמ  את  תהרוג  פתאום  שאתה  מפחד  לא  אני  עליך  בינינו...  כי  את כי...  לך  יש  כי  בטעות...  ך 
(ושוב: היום זו לא  הטבעי להיזהר שלא למות... אבל מי ישמור על החבר שלך ממך??   האינסטינקט

אין לנו ברירה,   שאלה, היום ערך של חיי אדם, זה קדוש אצלנו באופן הכי טבעי, אבל פעם זה היה הערך הכי מודחק(
הדרך היחידה איך לשריין ערך חיי אדם!!! שאפילו בטעות לא יקרה לך שתהרוג אותו, זה שתקח 

לא בטעות   סמכות להרוג אותךבחשבון, שברגע שאתה הורג אותו בטעות, מישהו פה מקבל  
 ... אלא בכוונה

זה לא סתירה שאם זה ח"ו יקרה, אנחנו נעמוד לצידך, ואנחנו נעשה שמיניות באויר למנוע ממנו  
ביום יום את  נו... אבל הדרך היחידה שלנו להציף להרוג אותך!!! כי סו"ס גם החיים שלך יקרים ל

, שתדע לך שאם להיות זה רק באמצעות האיום הממשי  ערך חיי האדם בערך הכי עליון שיכול
אתה הורג אותו בטעות, מישהו פה מקבל אישור להרוג אותך בכוונה... אז נא לשמור על ערך חיי 

 אדם... שאפילו בטעות זה לא יקרה,
כי   ה'!!  עבודת  עבויידה!!  הייתה  זו  הרוצח!!!  את  להרוג  הדם  לגואל  מצוה  שיש  זה  כלומר: 

הפשוט... פעם כשמישהו תקע סכין בלבו של כהן צעיר והוא שכב מפרפר,   הטבע  אדרבה... מצד
  ... הסכין  טמאיציאת נשמה שלא י   ציאו את הסכין לפניהגיע אבא של ההרוג  והוא היה מוטרד שיו

למות לפני כולם, ואילו סכין    הקדיםבן ההרוג שלו כמו אחד שבסה"כ  כלומר: האבא ראה את ה
לציין    מיותר  אנחנו מסוגלים להיכנס לראש הזה??)האם  !!!  במקדש זה טומאת מקדש וקדשיו לנצחטמאה  

רות צורת חשיבה של אדם מהדו  אבל סו"ס זו  ...הזלות של שפיכות דמים שהופגנה במעשה הזהשחז"ל מאוד גינו את  
כי זה לא שים מרוממים  קשור ליהודי... זה קשור לתפיסה כללית של אנ  בהכרח  הקודמים, הדגשתי אדם ולא יהודי, 

ראשון הנטיה הייתה לא לעשות   וממילא מצד המושכל  מאיתנו(  נמוכים ושטוחים  פחות  יותר... ובעיקר
 מזה  לעשות  חשוב  תורה כןנושא!! לרוצה להציף את זה כ !!!! כןהתורה כן  ... ולכןיותר מידי עסק 

מישהו פה מת!!! יש פה חיים שנגדעו!! והתורה מטילה את  קדושת החיים!!!!יש  עסק!! ההלו..
שלך, אתה אחראי להציף על גואל הדם.. היות וזה הקרוב  הערך הקדוש הזה    להציף את  האחריות

סמכות לגדוע  ה   לו את  ו בראש סולם הערכים, והתורה מעניקהולהציב אות  שנגדע כאןאת הערך  
  !להציב את ערך חיי אדם במקום כדי מתוזמן וליצור פה כאוס את חיי הרוצח בשגגה

  היום התפיסה היא בדיוק ההיפך  כעת תבין מה השתנה מפעם להיום... ואי לכך ובהתאם לזאת!
שאין לו אח ורע!!! כיום אין שום    י אדם זה הערך הכי הכי הכי נעלההיום ערך חי  מעלות...  180-ב

 חשש שמישהו יהרוג ככה בטעות וימשיך הלאה  שום את הערך הזה, אין ולהעצים צורך לתחזק
אדרבה... כשקורה ומישהו רצח בשגגה... חרב עליו עולמו... ולנו לא נותר אלא לנחם   ...את החיים

שה ולחפות עליו... הסיבה  כ"כ מ- אותו  דורנו  של  שמיגואל הדם  בגלל  זה  שרצח    חפה על מי 
 שרצח מבין יותר מידי טוב את נוראות האסון...  

לעבוד  תחש  הפוך!!  תחשוב שזה היהאבל   יוצא  למחרת  למוות... היה  שדרס  יהודי  שאותו  וב 
ממשיך את החיים הלאה כאילו לא היה כלום... האם גם אז המשפחה האבלה הייתה    כרגיל...

!!! נכון?? אז זהו!! שזו הנטיה שהייתה פעם, ואם גואל מחפה עליו ומנחמת אותו?? ממש לא
הדם לא היה עוצר את שטף החיים ותובע את דם הנרצח... אז ערך חיי אדם היה יורד לשפל שאין  

מציבה בפנינו את ההשקפה מלמדת אותנו חוקי חיים ו  ולכן תורתנו הקדושה שהיא  כדוגמתו...
 . יהודי  כאוס סביב דם תעוררלאמוד כל אירוע לפי רצון ה', לכן התורה מ  הנכונה איך

 --- 
שלא תחשוד בי לרגע!!! אני יודע שהיה מאוד קשה לך לבלוע את המשפטים שנכתבו כאן... וגם 
לי קשה להעלות אותם על הכתב... מאוד קשה לדמיין שבדורות עברו, הערך של חיי אדם היה  

 כ"כ זול... זה נשמע כ"כ רע שקשה להעלות את זה אפילו על דל השפתיים והמחשבה... 
 אבל לצורך העניין... אני רוצה להחזיר לך את הכדור בחזרה...  

יש לי שאלה תמימה: בדור שלנו, איך יכול להיות שיש כ"כ הרבה אנשים שלועגים לכל הקדוש  
שמים...ו לכבוד  לועגים  לרוחניות...  לועגים  לעולם  היקר...  בורא  שיש  יודעים    והרי בסה"כ הם 

העיקר כ"כ כ"כ מודחקים    אמורים להיות  והעולם שייך לו... אז איך כל הערכים הרוחניים שהם
 התשובה היא פשוטה מאוד: אצלם לפינה? אה... מה התשובה?? 

שהתפיסה  ברגע  המרכז!!!  שיא  שיא  בשיא  האגו  את  הציבה  המערבית  שהתרבות  ברגע 
מודחקים   הרוחניים  הערכים  כל  טבעי  באופן  עוד!!!  ואפסי  אני  הוא  היחיד  שהערך  המערבית 

בדיוק כמו   שבדיוק אותו דבר לכיוון ההפוך!!  תחשוב  לפינה... מי הדחיק אותם? האגו שלי!!! אז
יהודי או אפילו גוי, שהייתה לו הלפינה... ככה כש וחק את כל ערכי היהדותשהאגו של החילוני ד

זה עובד על  אוטומטית האגו האישי זז לפינה!!    במרכז...אמונה דתית והוא הציב את האלוקים  
וחוץ ממנו כולם    ואת המיקוד  המרכז  כל   ס אתופלת  אמור  מישהו אחד   אותו מנגנון בדיוק!!!! 

ממילא כל הערכים הרוחניים נדחקים כשהאגו שלי נמצא במרכז,  אז בדיוק ש  מודחקים לפינה...
לפינה... אז באותה מידה, בדורות עברו שהערכים הרוחניים היו במרכז, אז האגו נדחק לפינה 

)ואם התורה בכל זאת מקדשת את ערך חיי אדם, התורה  וממילא גם ערך חיי אדם באופן טבעי נדחק לפינה,  

עד כאן הסבר שאולי   בדם שופכו(גם  עצים את חיי אדם  מנגנון אימתני ואגרסיבי ביותר שי  מוכרחת לתחזק ולהפעיל
 ... פחות רלוונטי לדורנועד כאן פשעטלאך... עד כאן זה  יתיישב על לבך בסוגיית גואל הדם...

 שכעת אני רוצה לגשת לנקודה שהיא קצת יותר נוגעת אלינו...    !!!! אלא 
 !! אוד בולט וצורם במדינת ישראל בתקופה האחרונה יש אבסורד מאוד מ

ות... דווקא אם תשים לב: דווקא החילוניים היותר שמאלנים והיותר מנותקים מכל זיק של יהד
 מערך חיי אדם!!!  להם איכפת יותר ויותר

יכול לראות את זה בגישה לחטופים... מי הם אלו שמובילים את ההפגנות לשחרר עד   אתה 
ואני יודע שתגיד לי )החטוף האחרון?? מי הם אלו שלא רגועים מכל חטוף שעדיין נמצא בעזה?? 

הקיזוז של ה'כח    !!! אחרישהכל פוליטיקה והכל חותר בשביל להפיל את השלטון... אבל עזוב... אני כעת מדבר אחרי
בו' מעורב  והאינטרסים  אחר  הפוליטיקה  גם  של  יש  סו"ס  פרטית  ,  אנושית  אנרגיה  מאוד  שלטים, הרבה  שתולים 

יש  ומציבים הכל  אחרי  רכבים בצהוב,  וצובעים  גם  כסאות,  ואכפתיות(  פה  וחמלה  של כאב  צריך      תנועה אנושית 
חילוני היותר  שדווקא  ברורה  מגמה  פה  שיש  לראות  שלא  עיוור  רחוקים   םלהיות  והיותר 

חיי אדם בודד!! הם אלו שיצדדו שצריך להקריב    מיהדות, הם אלו שיותר איכפת להם ערך של 
שאתה פחות    אילו ככלהכל ולוותר על הכל ולעמוד בכל הדרישות, העיקר להציל חיי אדם!!! ו

נוספים ככה אתה פחות רואה את החטוף ויותר רואה    חילוני, ויותר מסורתי ויש לך יותר ערכים
עלם מהמשוואה הזו!!! וזה קצת נראה צורם... כי על פניו זה תערכים נוספים... אי אפשר לה

וכאן מאוד    נשמע שיש לחילונים ערך לחיי אדם יותר מאשר לנו... הדתיים והחרדים לדבר ה'...  
הבדל תהומי בין ערך חיי אדם נוסח חילוני שמאלני, לבין ערך ל  מאוד חשוב להבחין ולשים לב 

ההבדל הוא כך: גם לחילוני השמאלני וגם לחרדי שמנהל את   יי אדם נוסח היהדות והתורה...ח
אבל ההבדל    בית חולים מעייני הישועה, אצל שניהם  ערך חיי אדם מדורג במקום הכי גבוה,  

בראש שמאלני... האגו האנושי מוצב   הוא: שאצל חילוני ערך חיי אדם נובע ממקום של אגו!!!!
במקום כ"כ מרכזי... שאפשר למחוק את כל העולם בשבילו... כשהחילוני השמאלני שומע שיש  
יצור אנושי בעזה...??   לו את האגו האנושי!! מה פירוש... יש  עדיין חטוף בעזה... זה מקפיץ 

יב את כל המדינה... אז  צריך הרגע לשחרר אותו... אה... אבל אם נשחרר אותו זה יכול להחר
)אז כמובן שזה מצטייר לנו ובעיקר לחילוני כדאגה ואכפתיות  ... אני ואפסי עוד!!!  מה... שכל המדינה תחרב

האגו    בעומק הדברים... הוא מדבר פה מתוך החלון והתפיסה של  לעצמו אלא לחטוף... אבל  פה  כי סו"ס הוא לא דואג
מבין שצריך לעשות אם הוא היה חטוף... כי ככה הוא חי, שהוא נמצא במרכז וכולם פה    !! זה מה שהואהאנושי שלו

בשביל לשרת אותו וממילא כשנדרש ממנו חמלה על חטוף בעזה, מצידו שכולם ימותו העיקר שהחטוף ישתחרר,  

שאז  כמובן   שלו,  האישי  יגע באגו  שזה  יסתדר(עד  שהוא  והעיקר  החטוף  כולל  קצת      כולם ימותו  אנחנו  וכאן 
חטוף תיות של השמאלנים עד המתבלבלים!!! כשאנחנו רואים את הדאגה הכנה ואת האכפ 

כי גם אנחנו מחונכים על דאגה חסרת תקדים  מזדהים איתם...    האחרון... אנחנו מצד אחד די 
לחיי אדם!!! אבל הההלו... לא להתבלבל... יש תהום שמפרידה בינינו!!! אצל החילוני זה יושב 

  ים אלא ממקום שפל של פסגת האגו!! על אגו!!!! ערך חיי אדם אצלו לא נובע מקדושת החי
אין פה שום מקום להערכה, אותו חילוני שמפגין בעד החטופים ומצידו לתת הכל בשביל להציל  
חיי אדם... הוא בסה"כ מציף החוצה את תפיסת האגו האישית שלו!!! זה מה שהוא היה עושה, 
אם מישהו היה נקרה בדרכו, ורק כעת זה מופגן ממקום של חמלה על מישהו אחר, וזה אולי 

 קצת מרגש, אבל הגאווה והאני ואפסי עוד בוקע פה החוצה לא פחות מהחמלה... 
ואילו אנחנו החרדים לדבר ה', שגם אנחנו מחונכים על ערך חיי אדם!! אצלנו זה לא 
ציווי   זה  אדם  חיי  בשביל  כיפור  ביום  ולאכול  שבת  לחלל  שצריך  זה  מאגו...  נובע 

קדוש!!!    משהו  זה  יהודי  של  חיים  בעזה,  אלוקי!!!  יהודי  ילד  שם  שנולד  יצוייר  לו  )שתבין: 
והתערב במיליון תינוקות עזתיים, ע"פ הלכה כולנו מחויבים להחיות ולהציל כל ילד עזתי מדין קבוע מחצה  

מיותר לציין    שלמעשה זה לא רלוונטי, כי זו מלחמה שהדינים שלה שונים לגמרי(  על מחצה... כמובן 
שהנפקא מינה הגדולה ביותר באה לידי ביטוי, שאצל יהודי מאמין יש ערך קדוש ללדת  
ילדים, ולגדל משפחה ברוכת ילדים, ואילו בזמן שאמא יהודיה הספיקה ללדת פעמיים  
ולהעמיד חיים יהודיים... הרי אותה חילוניה עמדה באותה שעה והפגינה על ערך חיי  

א מאמינה בלהעמיד חיים... היא לא תתאמץ להאריך חיי חולה אדם של חטוף... היא ל
מה בשביל בן אדם אחד... זה  סופני, היא רק תהיה בהלם איך לא משתקים מדינה שלי

לה ממקום של האגו האישי שלה!! אין פה שום דאגה ואכפתיות שמעוררת   מפריע
יקרה ברגע    מה  האגו שלו...  תפיסתזה בסה"כ בן אדם שמציף החוצה את  השראה...  

 הוא ישבור את כל כללי המשחק וידרוש שכולםמול כביש איילון...    שהאגו שלו יתנגש
 ירקדו לפי החליל שלו...  

הגישה  לב:  תשים  אם  האלו!!!  המתעתעות  חמלה  ברגשות  ליפול  אסור  ולנו 
הדמוקרטית באופן כללי מאוד לוקחת ללב כל הוצאה להורג, איזה שיהיה, לא משנה  
אם הוא חטוף או שהוא מחבל... הם מצידם רוצים לשחרר חטופים בדיוק כמו שצריך  

ו מפשע  חף  אדם  לא  להורג  תוציא  אל  מחבלים..  על  לשחרר  דם  עם  מחבל  לא  גם 
י שהיה הדמוקרטיה הזו מאוד משפיעה עלינו... וההראיה ש... שתסכים אית  הידיים..

של תיאור  בסנהדרין  ללמוד  לנו  התכווצת??  קשה  נכון  להורג...  אמר  הוצאה  ת  נכון 
שהם חוזרים כאיך אנשים מרגישים    לעצמך: איזה נס שאני לא חי באותם דורות??

איפה הלב??    נו אותו??  הרג   היה חי ואנחנו בעצמנו  הוא  מלוויה של אדם שלפני רגע
 נכון ככה הרגשת?? 

שה  זהו!!!  הזהאז  לב  נובע  טוב  מהתרבות  המ  אצלנו  לא  נובע  זה  הטוב...  מקום 
סתם שפלות!! זה    לצידו... זו   את ערך חיי אדם בלי שום ערך  לנו   ציבההמערבית שה

דם שמזהה את עצמו כאלוהים שכולם אמורים לשרת  וגאווה סרוחה של א  סתם אגו
'לא -זה דווקא ב  במלא עוצמתו  !! אדרבה... המקום שבו מתגלה ערך חיי אדםאותו

תלין נבלתו על העץ כי קללת אלוקים תלוי', יש לנו ערכים ואנחנו עומדים עליהם ושם  
כי ערך אנושי הוא רק בצמוד לעמידה לערכי נצח שמחויבים  יש לנו ערך לחיי אדם!!  

אנחנו   לבורא, כאן  ההרוג,  את  ולנקום  אדם  חיי  ערך  להציף  דואגת  כבר  כשהתורה 
וג בקנאות עצומה להפריש ערי מקלט כדי להציל את הרוצח, ערך חיי אדם  מצווים לדא

חייב להיות מלווה לערך אמיתי שמרומם מזה!!! לציווי אלוקי שמצווה את הערך הזה 
 ודו"ק.

 

6 


